
Ajuntament de Castelló de la Plana

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER LA JUNTA MUNICIPAL DE
DISTRICTE MARÍTIM  EL DIA 30 DE GENER DE 2017

NÚM. i Classe de Sessió: 01/2017. Ordinària.

Dia i hora: 30/01/2017 19:00h

ASSISTENTS:

PRESIDENT

D. RAFAEL SIMÓ SANCHO Grupo Municipal  PSOE

VICEPRESIDENTA

DÑA. ALICIA BRANCAL MAS Grup Municipal COMPROMIS

VOCALS

Regidors

DÑA. CRISTINA GABARDA ORTIN Grup Municipal Ciudadanos

Veins Designats pels Grups Polítics

DÑA. EVA FORES CASTELL Grup Municipal CSeM

Veins Designats per la Tinença d'Alcaldía

D. JOAN MORALES  IBAÑEZ Grup  Municipal  PSOE

D. LORENZO CUMBA DE LA ROSA Grup Municipal Compromís

Representants de Asociacions de Veins

D. CLEMENTE MIRÓ PONS AA.VV EL PINAR

D. JOSE CARLOS MAS AA.VV. MERIDIANO

Representants de Asociacions Sectorials

DÑA. ANTONIA MIRALLES CUMBA A.C. UNIO MUSICAL DEL GRAU

Representants AMPA's

ALBA BELTRAN MIR AMPA LA MARINA

SECRETARIO

D. ROMAN SIMO GOMEZ
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EXCUSEN LA SEUA ASSISTÈNCIA: D. ANDRES J. CARRILLO VALLS (A,C, GRUP ESCOLTA)

NO ASSISTIXEN: D. XAVI GALLEN TORAN (PP) I SRA VICENTA PALAU (AA.VV. EL FAR).

Orde del dia. 

1.-   Aprovació,  si  és procedent,  de l’acta  corresponent  a  la  sessió ordinària  de la  Junta  de
Districte Marítim celebrada el dia 19 de desembre de 2016.

2.-  Estratègia D.U.S.I.

3.-   Procés Participatiu Zona Emilio Fabregat

4.-  Remodelació C/Dolçainers.

5.-  Pressupostos Participatius 2017.

6.-  Carnestoltes 2017.

3.-   Precs i preguntes

En La Sala d’Actes de la Tinença Alcaldia del Grau de Castelló, sent les 19:30 del dia 19
de desembre de 2016, sota la presidència del Il·lm. Senyor Tte d’Alcade,  Rafael Simó Sancho,
es reunixen els senyors i senyores dalt assenyalats a fi de celebrar sessió ordinària de la Junta
Municipal de Districte  Marítim, amb la meua assistència com a Secretari Delegat del Consell
per a donar fe de l’acte.

Comprovat  el  quòrum  d’assistència per  la  Presidència es procedix  a iniciar  la  sessió
passant a tractar els punts inclosos en l’orde del dia. 

1.-  APROVACIÓ,  SI  ÉS  PROCEDENT,  De  l’ACTA  CORRESPONENT  A  LA  SESSIÓ
ORDINÀRIA  DE  LA  JUNTA  DE  DISTRICTE  MARÍTIM  CELEBRADA  EL  DIA  19  DE
DESEMBRE DE 2016

Declarada oberta la sessió per la  Sra. Presidenta, es pregunta als  presents si tenen
alguna objecció a la redacció de l’acta de la sessió ordinària celebrada el passat  desembre de
2016. 

No havent-hi cap objecció, s’aprova per unanimitat.

2.-  ESTRATÈGIA D.U.S.I.

El  Sr. President va informar els membres de la Junta de la concessió  per part de la
Comunitat Europea de 10,1 milions d’euros  en ajudes a estratègies de Desenrotllament Urbà
Sostenible i Integrat, cofinançades per mitjà del programa FEDER. Va explicar que eren ajudes
indirectes, és a dir, que la UE transferia el muntant total de les ajudes al Govern Espanyol que és
qui decidix que ciutats es concedixen per mitjà de convocatòria publicada en BOE.
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Va manifestar que pel fet que estes ajudes s’havien aprovat amb retard  hi hauria que
canviar la temporització de les inversions, amb permís del Ministeri, i retocar, per indicació d’este,
alguns indicadors de línies estratègiques, ja que però que la concessió de les dites ajudes era un
fet,  i  que  significaven  la  inversió  de  20,2  milions  (ja  que  els  projectes  són  cofinançats,  i
l’Ajuntament  invertirà  10,1  milions  de  les  seues  arques)  en  els  pròxims  5  anys,  en  projectes
urbanístics sostenibles. Posteriorment va explicar amb mes detall que estos projectes tenien com a
objectiu desenrotllar les 7 esbosses estratègiques D.U.S.I : 

1. Convertir Castelló en una Smart City.

2. Promocionar modes de transport alternatius (Transport públic, bicicleta,...etc).

3. Fomentar  eficiència  energètica  i  afavorir  l’ús  d’energies  renovables  en  edificis,
equipament...etc.

4. Protegir i desenrotllar el patrimoni natural.

5. Rehabilitació i/o reconstrucció de barris construïts a partir dels anys 50.

6. Rehabilitació  d’espais  urbans  degradats,  finalitzant  la  dita  rehabilitació  amb  un
Centre Social o Cívic com a guinda del pastís.

7. Diversificació del teixit productiu.

Va informar de que actualment s’estaven transformant les dites línies estratègiques en
projectes  concrets,  encara  que tardarien  un  poc a  arrancar,  ja  que  primer  es necessitava  el
vistiplau del  Ministeri.  Va comentar respecte a la influència que estos projectes tindrien en el
Districte Marítim,  que algun, com la millora del transport públic, eren transversals a tota la ciutat, i
altres,  mes concrets, afectaran només algunes zones. 

Posteriorment,  es  va  referir  a  un  altre  projecte  que  també  aspirava  a  obtindre  fons
europeus:  Grau Xarxa Oberta,  el  qual  si  afectava directament i  exclusivament  al  Grau.  El  dit
projecte havia passat la primera fase de selecció però havia sigut descartat en les fases següents
i  tornat  a  l’Ajuntament  perquè  es  millorara,  cosa  que  estaven  fent  actualment  els  tècnics
municipals, i que quan estiguera mes avançat, informaria la Junta de Districte.

Va dir als  presents que si algun volia proposar una línia d’actuació concreta dins d’estes
estratègies,  els  seus  suggeriments  serien  estudiades  i  si  era  possible  incorporades  a  estes
estratègies.

La Sra. Forés va preguntar si en el teixit productiu de la 7ª línia estratègica  s’inclou el
sector pesquer.

Va contestar el  Sr. President que si, però que una altra cosa és que dins del projecte
general es faça mes insistència en el sector agrícola, perquè en el D.U.S.I hi ha una estratègia
específicament agrícola, i no està pensat per als ports. Va ampliar la seua explicació dient que hi
ha altres projectes, com a  Grau Xarxa Oberta que van molt mes  encaminats al sector pesquer.

3.- PROJECTE PARTICIPATIU ZONA EMILIO FABREGAT

El  Sr. President va reiterar als membres de la Junta, com en anteriors  ocasions, que
l’objectiu en esta zona no era només realitzar una actuació urbanística en la zona sinó que els
veïns  del  Grau  decidiren,  respectant  les  limitacions  de  la  zona  (ja  que és  una zona  verda),
l’actuació a realitzar.   Va explicar que l’empresa contractada per a dur a terme este projecte,
s’havia donat compte que era mes interessant el procés participatiu en si mateix que el resultat
final d’este, és a dir, que l’actuació resultant. L’empresa ha proposat, i l’Aj. esta ´d’acord amb això,
la creació d’una marca de participació ciutadana a què es denominarà “Grau Xarxa Oberta” i que
havia creat un logo per al projecte, el dit  símbol estava imprés en un fullet de promoció (que
encara era un  esborrany)  que  pas als  presents  perquè  ho veren,  comunicant-los a més que
estava previst pròximament una vegada finalitzat, realitzar una presentació pública. Va informar
que el projecte participatiu duraria entre 2 i 3 mesos i amb el que es pretén, a més de realitzar una
actuació urbanística, crear una marca de procés participatiu  en el Grau i de sobirania ciutadana i
veïnal, anar enllaçant decisions ciutadanes una darrere d’una altra. És a dir, quan acabe este
procés i es decidisca el que es va a realitzar en esta zona, arrancar un altre per a decidir el que es
va realitzar en una altra.
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La Sra. Brancal va comentar que l’interessant d’estos projectes no era només la seua
finalitat executiva, si no també el que la gent s’acostume a opinar, debatre i participar, així com
veure les interrelacions subjacents entre els distints sectors.

4.- REMODELACIÓ C/DOÇAINERS.

El  Sr. President   es va disculpar davant dels  presents, i especialment davant del  Sr.
Miró, president  de l’AA.VV. El  Pinar per la deficient  execució de projecte de remodelació del
Carrer Dolçainers, el qual formava part dels Projectes Participatius 2016. Es va comprometre a
que les deficiències serien esmenades tan ràpidament com siga possible,  i  va aclarir que els
defectes del  projecte havien causat  que l’obra s’executara de manera tan poc adequada.  Va
informar els membres de la Junta de que l’Ajuntament havia hagut de rebre  l’obra, ja que esta
estava executada segons les indicacions del projecte redactat, i que per tant no havia sigut una
mala obra sinó un mal projecte.

El  Sr.  Miró va comentar que els veïns estaven molt enfadats, ja que tota l’obra en si
havia sigut un despropòsit, amb multitud d’errors. També va dir que, segons la seua opinió, la
culpa no era només del projecte, ja que, per exemple, hi havia un muntó de taulells soltes, i això
era culpa dels obrers.

5.- PRESSUPOSTOS PARTICIPATIUS 2017.

La Sra. Vicepresidenta va informar els presents que s’anaven a realitzar dos processos
distints. El primer seria transitori i conduiria al segon que és el que es pretén que siga definitiu.
Explique que el procediment es realitzaria íntegrament online (especificant que aquella persona
que no poguera accedir a internet, podria realitzar la seua proposta en la Junta de Districte), i que
qualsevol veí major de 16 anys, associació veïnal o cultural, entitat...etc. podria presentar una
proposta o votar les propostes presentades, havent-se prèviament inscrit en la web que s’havia
creat exclusivament per als dits  pressupostos. Va manifestar que hi hauria una primera fase de
votació, en la qual totes les propostes que reberen 25 vots o mes passarien a ser valorada per un
tècnic, el qual  després de comprovar que la proposta és realitzable des del punt de vista legal,
tècnic i  econòmic,  donarà el  seu vistiplau perquè la proposta passe a la  fase següent.  En la
segona i ultima fase, cada persona inscrita podria votar 3 propostes, de manera que finalitzat el
termini de votació, les propostes mes votades serien les triades per a ser dutes a terme, fins que
s’esgotaren els fons dels Pressupostos Participatius.

6.- CARNESTOLTES 2017

El  Sr. President va presentar els membres de la Junta el programa de Carnestoltes
2017  ressaltant  especialment  les  tres  principals  novetats.  La  primera,  la  centralització  de  la
dinamització nocturna dels festejos en la Sala OPAL en compte de en una carpa desmuntable
com  en  anys  anteriors.  La  segona  la  realització  el  diumenge  d’una  menjar  popular  gratuïta,
concretament,  una  fideua per  a  400 persones,  a  càrrec dels  4  restaurants  que posseïxen el
distintiu de “peix del grau” concedit per la Confraria de Pescadors Sant Pere (Casa Juanito, Casa
de  Santi,  l'Escull  i  TerraMilles.  La  tercera  era  la  celebració  el  divendres  d’un  pa-i-porta
multitudinari en la mencionada Sala OPAL, en el qual la beguda seria gratuïta (vi, aigua i gasosa),
a la que seguirà la col·laboració d’un concurs de Playbacks. 

Posteriorment va passar  a explicar el programa amb mes detall  i  els premis que es
concedirien,  així  com  el  canvi  del  recorregut  de  la  desfilada  de  Carnestoltes.  Va  finalitzar
comentant als presents els avantatges de realitzar la dinamització nocturna en la Sala OPAL en
compte de en una carpa desmuntable (audiometria, horari, reducció paperam administratiu...etc).

El Sr.Secretari va comentar els preus que s’havien pactat per a les begudes, així com
el dispositiu de seguretat establit per a les nits del divendres i el dissabte. També va informar de la
manera d’apuntar-se als diferents concursos en la Tinència d’Alcaldia, tant personalment com per
telèfon.

El Sr. President va finalitzar comentant que hi hauria servici de TRAM durant tota la nit.
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7.- PRECS I PREGUNTES

La  Sra. Miralles va preguntar per que el dia de Fi d’Any els festejos de la carpa van
finalitzar a les 07:00h mentres que en Carnestoltes i Sant Pere finalitzen a les 03:30h.

Va  contestar  el  Sr.  President que  la  diferència  era  de  tipus  normatiu,  ja  que  la
Generalitat, que és qui té les competències en el tema de l’horari, dictava un decret especial per a
fi d’any, precisament perquè considerava que era una nit especial, i en el dit decret deixava en
mans dels ajuntaments l’horari de nit de cap d’any.

La Sra. Beltran va sol·licitar ampliar les voreres del Carrer Guardamar del Segura, així
com el tros que falta del Carrer Almirall Cervera.

El Sr. President va contestar que s’estudiaria, però que ho veia com una proposta ideal
per als Pressupostos Participatius.

El Sr. Miró va sol·licitar la rehabilitació de l’escultura sítia en el Parc del Pinar i que es
troba en un estat de conservació deplorable i que inclús és perillós per als xiquets que podrien
tallar-se.

El Sr. President va comentar que es consultaria amb la Regidor de Cultura.

El Sr. Mas va preguntar sobre el tema de seguretat en la Marjalería.

El  Sr.  President va contestar  que l’Alcaldessa s’havia reunit  amb el  Subdelegat  del
Govern, i que este li va comentar que estaven treballant intensament en el tema a pesar que no
era una zona fàcil  per la  seua especial  configuració.  Va afegir  que en el  que a l’Ajuntament
corresponia,  la  Policia  Local  estava  col·laborant,  i  que  hi  havia  una  patrulla  per  al  Grau  i
Marjalería, la qual cosa podia paréixer poc, però era una mas de què hi havia abans. Va finalitzar
dient  que  la  il·luminació  era  millorable  i  que  esta  proporcionava  una  seguretat  subjectiva
important.

El  Sr. Mas va preguntar sobre l’estat del problema de l’emissió de fecals cada vegada
que plou en una séquia pròxima al   Cmno. La Plana.

Va  contestar  el  Sr.  President que  s’estava  treballant  en  això  per  a  dilucidar  si  el
problema era de l’estació de bombament, d’una canalització insuficient o era un un problema d’un
altre tipus.

El Sr. Mas va sol·licitar informació sobre la Marathon que s’anava a celebrar a Castelló
el 19 de febrer, especialment sobre com afectaria el tràfic en el Grau.

El Sr. President va dir que es demanaria informació al Patronat d’Esports i es remetria
per mail a tots els membres.

I sent les 21:15h de la data indicada en l’encapçalament, per no haver-hi més assumptes
que tractar, el senyor  President alça la sessió, de tot  això, com a Secretari  done fe i,  perquè
conste, alce la present acta que firme junt amb el Sr. President de la Junta Municipal de Districte.
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